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Q
uan l’any 2010 Kilian 
Jornet es va plantar da-
vant els responsables de 
l’agència de comunicació 
Lymbus –amb la qual fe-

ia anys que treballava– i els va dir 
que tenia un projecte personal en-
tre mans, el Summits of My Life 
[Els cims de la meva vida], Jordi 
Lorenzo, llicenciat en dret i respon-
sable de l’agència, va tenir clar que 
allò era un repte, tant per a l’espor-
tista com per a ells. “Era un gran 
projecte esportiu per al Kilian, amb 
un gran repte final, l’Everest. Però 
per a nosaltres també significava un 
repte, ja que era un projecte viu i te-
níem el control d’algunes coses, 
però  no pas de totes”, recorda Lo-
renzo en la xerrada Gestió de la co-
municació del projecte Summits of 
My Life de Kilian Jornet, que forma 
part de la Jornada de l’Esport que 
organitza la Barcelona School of 
Management de la Universitat 
Pompeu Fabra. Dos anys més tard, 
el 2012, després de tenir-ho tot de-
finit van decidir presentar el pro-
jecte, que, quan va començar a ro-
dar (al Mont Blanc), va arribar amb 
el primer contratemps. “Vam rebre 
una trucada del Kilian dient-nos 
que l’Stéphane [Brosse], el seu 
company, havia caigut per una cor-
nisa i havia mort. A tots se’ns va pa-
rar el cor, era el minut 1 i ja teníem 
una crisi”, explica Lorenzo, que re-
corda que l’objectiu principal des-
prés d’aquell accident va ser “pro-
tegir el Kilian”.  

Després de rumiar-s’ho, l’atleta 
va decidir tirar endavant el projec-
te. “Era el que creia que l’Stéphane 
hauria volgut, i així l’homenatjava”, 
apunta Jordi Lorenzo. I així van 
anar cremant etapes fins que va fal-
tar l’última, l’Everest, la més difí-
cil de totes. “I, altre cop, una altra 
complicació. El 2015, dos dies 
abans de marxar, hi va haver un ter-
ratrèmol al Nepal. Jornet i el seu 
equip van decidir anar-hi per aju-
dar en el que calgués: “El projecte 
va canviar i nosaltres ens hi vam 
adaptar”. I el projecte va conver-
tir-se en solidari. L’objectiu: re-
construir 116 cases a Langtang. 

“Vam recollir 59.000 euros, vam fer 
una cosa per a la comunitat, tot te-
nia un altre sentit”, apunta. L’espe-
rit i la filosofia de Jornet es mante-
nien en el projecte, que s’adaptava 
a les circumstàncies noves. L’any 
següent, Kilian Jornet ho va tornar 
a intentar. L’Everest era el seu rep-
te pendent. “El nostre repte logístic 
era preparar una expedició a l’Eve-
rest. Recordo anar a dormir pen-
sant: «Has reservat bé tots els bit-
llets d’avió?» No podia fallar res”, 
comenta Jordi Lorenzo. Però van 
tenir un altre contratemps: l’atle-

ta no va poder completar l’ascensió 
a causa del risc d’allaus. “Ja teníem 
un pla de crisi definit i, sobretot, vo-
líem deixar clar que no fer el cim no 
era sinònim de fracàs, al contrari. 
Aprens i, vistes les circumstàncies, 
és el més intel·ligent”, indica.  

Per a l’any 2017  es va apostar per 
fer una expedició “de mínims”: no-
més hi van anar dues persones, el 
Kilian i el Seb Montaz, el càmera. “I 
hi van anar sense telèfon satèl·lit ni 
GPS”, destaca Lorenzo. Així, l’únic 
contacte era el càmera. Acostumat 
com estava l’equip de Lymbus, de 
nou persones, al fet que Jornet com-
plís fil per randa el pla i els horaris 
que s’havien marcat en els anteriors 
reptes, l’Everest els va fer qüestio-
nar la seva manera de comunicar. 
“El Kilian va trigar més del previst 
a completar el repte, i això va ser una 
complicació per a nosaltres”, diu. “I 
més quan, després d’arribar al camp 
base, vam rebre una trucada del Ki-
lian en què ens deia: «Nois, torno a 
pujar a l’Everest». Vam decidir no 
comunicar res oficialment fins que 
no estigués tornant”, explica. 

Tot el repte s’ha recollit en qua-
tre pel·lícules, amb les quals s’han 
omplert sales de diversos cinemes. 
“L’última, la de l’Everest, es va es-
trenar a més de 50 sales i va tenir 
més de 10.000 espectadors en la 
primera setmana, quan es va colar 
al top 5 de pel·lícules més vistes al 
cinema”, diu, satisfet, Jordi Loren-
zo, que ja pensa com comunicar els 
pròxims reptes de Jornet.e
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Jordi Lorenzo explica 
el repte de comunicar 
el projecte Summits of 
My Life de Kilian Jornet

Kilian Jornet, amb Laura Font i Jordi Lorenzo, en una de les reunions del projecte Summits of my life. GUILLEM CASANOVA

L’ALTRA MIRADA

E
l Centre Internacional d’Estudis 
de l’Esport ha revelat aquesta 
setmana que Gianluigi Buffon és 
el futbolista en actiu, comptant 
les cinc grans lligues europees, 

més fidel a un sol club: ha defensat la porte-
ria de la Juve disset temporades. Entre el 
centenar llarg de “one club men” citats a l’in-
forme no n’hi ha cap del Chelsea. Es dona el 
cas que, fa unes setmanes, l’entitat de l’oest 
de Londres va anunciar que deixa marxar 
lliure el jugador amb contracte que suma 
més campanyes de servei als blues. Normal-
ment la notícia hauria ocupat un espai im-
portant als diaris britànics, però l’esportis-
ta en qüestió, porter, ha pertangut durant 
més de vuit anys al Chelsea i no ha disputat 
cap partit: Matej Delac, de vint-i-cinc anys, 
ha firmat pel Horsens danès. 

Delac, de nacionalitat croata tot i néixer a 
Bòsnia, ha sigut víctima de la política de re-
clutament del Chelsea, que aquesta tempo-
rada té trenta-set futbolistes en préstec a 
Holanda, Alemanya, Bèlgica i Escòcia, però 
també a Mèxic, Sèrbia i a la Segona B espa-
nyola. Quan es va comprometre amb el club 
de Stamford Bridge, Slaven Bilic l’havia con-
vocat, com a tercer porter, per a dos partits 
de classificació contra Bielorússia i contra 
Anglaterra, aquest últim a Wembley. No va 
jugar ni un minut, però acabat el segon duel 
ja es va quedar a la capital anglesa. El Chel-
sea fitxava el porter més jove a debutar a la 
Primera Divisió de Croàcia, amb l’Inter Za-
presic: en el seu primer matx va parar un pe-
nal i el van nomenar millor jugador del par-
tit. Tenia setze anys i cent vuitanta-nou dies, 
i era indiscutible a les categories inferiors de 
la selecció croata. 

Després de lligar-lo, el Chelsea va deixar 
Delac un any més a l’Inter Zapresic. L’estiu 
següent el va enviar al Vitesse, al costat d’un 
tal Nemanja Matic, però no va jugar-hi ni un 
minut. En les sis cessions posteriors, o Delac 
no era titular, o el seu equip no assolia l’ob-
jectiu, o s’acabava el préstec quan s’estava 
fent un lloc. Quan finalment va poder alçar 
un títol (la lliga bosniana 2014/15 amb el Sa-
rajevo), es va lesionar greument al genoll a 
l’inici de la temporada següent. “Tots els que 
treballen amb els cedits, al Chelsea, ens se-
guien de prop i sempre em van ajudar”, ex-
plica Delac a Goal.com. Després de militar al 
Mouscron belga la campanya anterior, 
aquesta l’ha passat de blue però en blanc. 
“Serà estrany no fer la pretemporada amb el 
Chelsea. De vuit possibles he estat en set. 
Les coses podrien haver anat millor, però 
també pitjor: soc feliç i m’han tractat bé. 
Quan et truquen difícilment pots dir que no, 
però només es poden inscriure vint-i-tres ju-
gadors al primer equip i és difícil arribar-hi”. 
Delac ha rebut, això sí, l’afecte d’uns aficio-
nats que han sigut els seus sense ser-ho. Li 
desitgen bona sort, i se la mereix.e


